
De fietspaden in 
Amsterdam raken 
overvol met e-bike, 
normale fietsen, scoo-
ters en wielrenners. 
Veel inwoners van 
Amsterdam hebben 
hier last van. 9 op de 
tien 10 panelleden 
van AT5 hebben aan-
gegeven dat zij het te 
druk vinden en 
daarom ook onveilig. 
De snelheidsverschil-
len liggen te ver uit 
elkaar en het is te 
druk (AT5 panel , 
2022). Uit onderzoek 
van VeiligheidNL zijn 
fietsers de meest 
kwetsbare groep uit 
het verkeer. Zo is twee 
derde van alle 
verkeersslachtoffer 

In hetzelfde onderzoek 
is te lezen dat 10% van de 
ongevallen wielrenners 
zijn. Per dag wordt er in 
A m s t e r d a m 
2.000.000km gefietst 
dit wordt gedaan in 
gemiddeld 665.000 
ritten per dag. De fiets is 
hier ook een van de 
meeste gebruikte 
vervoersmiddelen. Dit 
is ook goed, want het is 
duurzamer voor het 
milieu, minder kost-
baar en neemt minder 
ruimte in. Maar 
waarom blijft het fiet-
sen dan zo onveilig?

Is Amsterdam nog wel de fietshoofdstad van de wereld. 

De verkeersregels vervagen 
in Amsterdam. Het wordt 
onveiliger in het verkeer 
door de drukte, ook door de 
infrastructuur, maar het 
belangrijkste punt is het 
gedrag van andere in het 
verkeer. Er wordt niet meer 
gekeken naar verkeersre-
gels. Auto’s staan verkeerd 
geparkeerd, mensen rijden 
te hard, er wordt geen voor-
rang verleent ect (Kruys-
wijk, 2022). Is de handha-
ving dan wel goed, volgens 
gemeente Amsterdam 
wordt dit gedaan door een 
specialistisch team. De 
oplossing van de gemeente 
is het beter handhaven van 
de gebiedsteams (gemeen-
te Amsterdam , 2022). 

Want als het zo simpel 
is, waarom moest het 
dan zo ver komen? En 
dit gaan over het 
verkeer in het alge-
meen. Als wij kijken 
naar het verkeer op 
het fietspad komt het 
in kleinere maten met 
dezelfde problemen. 
Vooral het niet nale-
ven van de verkeersre-
gels is een groot 
probleem, een rood 
licht bestaat niet, het 
is kijken en gaan. Ook 
de snelheidsverschil-
len liggen hoog, met 
brommers, speed 
pedilecs, wielrenners 
en fietsers. 

wel de oplossing? 
Hoe gaat de gemeente Amsterdam hier de veiligheid 
verbeteren. In een eerdergenoemd onderzoek van de 
gemeente stond ook dat fietsen belangrijk is om de stad 
bereikbaar en begaanbaar te houden. De fiets is dus een 
belangrijk vervoersmiddel voor de stad. Het idee van de 
gemeente om de veiligheid te verbeteren is een maxima-
le snelheid van 25 km/u. Dit willen de gemeente gaan 
handhaven door elke fiets een kentekenplaat te geven. 
Zo kan dit makkelijker geautomatiseerd worden en ook 
beter te controleren (NH-Nieuws, 2022). Zelf ben ik een 
wielrenner en fiets ik wel eens in en rond Amsterdam. 
Door mijn sport fiets ik op veel plaatsen in veel verschil-
lende landen. Het meest verrast werd ik door Boekarest, 
de hoofdstad van Roemenië. Hier was door bijna de hele 
stad een fietspad te vinden naast de normale weg. Ook in 
het oude centrum van de stad lagen er fietspaden. Op 
veel plekken had je voorrang als fietser wat het heel fijn 
maakte om door de stad te gaan rijden. Een ander voor-
beeld van een wielrenner vriendelijke gevoel in de stad 
is in Utrecht. Hier heb je meerdere brede zogenoemde 
fietsstraten, een straat waar fietsers voorrang hebben op 
gemotoriseerd verkeer.

Tijdens het wielrennen probeer je 
steden zo veel mogelijk te lijden hier 
ontkom je echt niet altijd zijn. Om 
klein te beginnen zou de stad kunnen 
investeren in makkelijke en snelle 
fietsroutes door de stad heen. Van 
noord naar zuid of west naar oost. 
Aangegeven met fietsborden langs 
kruispunten met voorrang, brede 
fietspaden en niet te veel stoppen, 
want iedereen houdt van door rijden. 
Door deze routes kunnen wielren-
ners makkelijk en snel de stad 
Amsterdam door. Door een route aan 
te geven met pijlen kan de stad wiel-
renners om de drukte heen laten 
rijden. Dit zou al een goed begin zijn 
want niet iedereen kent de hele stad 
uit zijn hoofd. Een volgende stap 
zouden de fietsstraten kunnen zijn 
dit zou een boost kunnen geven voor 
de veiligheid van al het fietsverkeer 
in Amsterdam. De gemeente zou ook 
meer aandacht kunnen besteden aan 
de sportpark sloten. Hier heb je een

 wielerbaan liggen met een afgeslo-
ten asfaltbaan er omheen. Dit kan 
voor wielrenners een veilige plek 
zijn om in groepjes te trainen. Om 
dit echt aantrekkelijker te kunnen 
maken moet het park uitgebreid 
worden. Bij het originele sportpark 
Sloten wordt het lastig door de 
ligging, maar een Sloten 2.0 zou 
een goede oplossing zijn. Dit zou 
ook in west kunnen richt Halfweg 
of onder stadsdeel zuid. Er kan een 
voorbeeld genomen worden aan 
het Tom Dumoulin bikepark in 
Sittard. Hier zijn verschillende 
routes te rijden op een klein 
gebied, maar kunnen wielrenners 
veilig trainen. Het hoeft niet groot 
te zijn als er slim met ruimte omge-
gaan wordt. Een Dylan Groenewe-
gen bikepark Of Niki Terpstra bike-
park? Er zijn genoeg grote renners 
om het naar te vernoemen! 

Maar hoe kan Gemeente Amsterdam dat doen

Wordt Amsterdam ooit weer fietshoofdstad
De Amsterdamse gemeente staat niet in de top 20 voor de beste fietsgemeente van de Nederlandse fietsbond, 
sterke nog niet eens in de top 100 (fietsersbond, 2022). Hoe kan de stad daar weer op de eerste plaats komen te 
staan? Om weer te stijgen heeft Amsterdam wat werk voor de boeg. Als belangrijkste punt moet de veiligheid voor 
fietsers omhoog, er zijn te veel ongevallen met fietsers. Daarnaast moet de infrastructuur van betere kwaliteit 
worden en het netwerk moet logischer in elkaar gezet worden. Door fietsstraten, bredere fietspaden en meer 
voorrang voor fietsers wordt het fietsen in gemeente Amsterdam Veiliger en leuker. Als kers op de taart zou een 
vernieuwd bikepark met meer route mogelijkheden en een grotere lengte in het parcours. 
Amsterdam is ooit de grootste fietsstad van de wereld geweest en heeft de potentie om dit weer te gaan worden. 
Maar ook dit te kunnen bereiken moet de gemeente Amsterdam flink hun schouders er onderzetten. 
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